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ČESKO: V souvislosti s denně se zvyšujícím růstem počtu nových koronavirových případů zvažuje
končící Babišova vláda nová opatření, která by pomohla nepříznivou dynamiku zastavit. Ministerstvo
zdravotnictví například navrhuje zkrácení platnosti testů na covid, ale i karantény. Na jednání Rady
vlády také řešili nové způsoby motivování lidí k očkování.

Premiér a předseda ANO Andrej Babiš dnes po třetí dávce vakcíny proti covidu-19 již uvedl, že
platnost PCR testů by se měla zkrátit na tři dny (dosud to bylo 7 dnů) a antigenních testů na 24
hodin místo tří dnů.

Nově by podle mluvčího resortu zdravotnictví Daniela Köppla mohla být zkrácena i doba karantény,
pokud ale bude poskytnut negativní PCR test. O kolik dní dříve bude možné karanténu ukončit
(dosud trvá14 dní), zatím uvést nechtěl. Zdůraznil ale, že konkrétní návrhy představí ministerstvo
zdravotnictví v pátek na tiskové konferenci.

Ministr zdravotnictví Adam Vojtěch na svém účtu na Twitteru také sdělil, že na jednání byly
probrány nové způsoby motivování lidí k očkování proti covidu-19.

„Na dnešním jednání Rady vlády pro zdravotní rizika jsme probrali možné změny v OTN i zkrácení
doby karantény. S ohledem na aktuální epidemickou situaci jsme se zaměřili také na to, jak
motivovat občany k očkování. Detaily rozebereme na zítřejší tiskové konferenci,“ řekl Votěch.
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— Adam Vojtěch (@adamvojtechano) October 14, 2021

 

Hlavní hygienička Pavla Svrčinová sdělila, že s upravenou platností testů by se mělo Česko dostat na
srovnatelnou úroveň pravidel okolních států. Další síly je ale třeba zaměřit na očkování, neboť v
Česku úroveň proočkovanosti populace nedosahuje ani 60 procent.

„Promýšleli jsme strategie, jak jednak motivovat občany k tomu, aby přišli na první dvě dávky
očkování, tak aby přišli na třetí dávku, kam se zatím dostavilo poměrně malé procento osob, které
byly vyzvány k přeočkování,“ sdělila Svrčinová s tím, že by se měly například vysílat mobilní očkovací
týmy do míst s nižší proočkovaností.

Větší motivací k očkování by mělo být i méně proplácených testů za měsíc, to ale současný ministr
zdravotnictví Adam Vojtěch bude projednávat už s novou vládní koalicí.
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Babiš v této souvislosti poznamenal, že očkování je zásadním faktorem pro zvládnutí pandemie a
proto od příští vlády očekává stejnou strategii. Premiér také řekl, že chce o koronaviru jednat se
současnou opozicí, tedy možnou budoucí vládou.


